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dr Andrzej Rataj 

Radny Miasta Poznania 

 

 

 

Poznań, dnia 22 sierpnia 2022 roku 

Numer: 36 / 2022 

 

Szanowny Pan 

Jacek Jaśkowiak 

Prezydent Miasta Poznania 

 

INTERPELACJA 

 

w sprawie: sytuacji i przyszłości leszczyn tureckich przy ulicy 27 Grudnia  

 

Na podstawie art. 23 ust. 1 i art. 24 ust. 3 i 4 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie 

gminnym (Dz. U. z 2022 roku, poz. 559 ze zmianami) i § 13 ust. 1 uchwały numer 

LXXX/1202/V/2010 Rady Miasta Poznania z dnia 9 listopada 2010 roku w sprawie Statutu 

Miasta Poznania (Dz. Urz. Woj. Wlkp. z 2020 roku, poz. 6997), uprzejmie proszę 

o odpowiedź na niniejszą interpelację. 

 

Stan faktyczny 

 

Leszczyny tureckie przy ulicy 27 Grudnia, to drzewa, których w ostatnim czasie dotyczą 

intensywne dyskusje i polemiki w Poznaniu. W ramach realizowanego Programu Centrum, 

zakładającego rewaloryzację znacznej części Starego Miasta, zaplanowane zostało usunięcie 

tych drzew, co wywołało stanowczy sprzeciw miłośników zieleni, miejscowej społeczności, 

organizacji pozarządowych, Rady Osiedla Stare Miasto oraz prawie 12 tysięcy osób (sic!), 

którzy podpisali petycję w obronie istniejącego drzewostanu przy ulicy 27 Grudnia. 

 

Powszechnie znane są fakty, że drzewa produkują tlen, są gigantycznymi klimatyzatorami, 

działają jak filtr, pełnią funkcje ochronne, magazynują dwutlenek węgla oraz bardzo 

pozytywnie wpływają na nasze zdrowie i urodę. Rosnące drzewa mają rozwinięte korony 

i system korzeniowy, tworząc wyjątkowy mikroklimat i redukując „wyspy ciepła” w mieście. 
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W Poznaniu jest coraz większa świadomość społeczna konieczności dbania o drzewa, co 

przejawia się między innymi wzrastającą troską o drzewa usuwane w przestrzeni miejskiej. 

Drzewa rosnące na Starym Mieście mają bardzo trudną sytuację, utrzymując się przy życiu 

w silnie zurbanizowanym terenie. Drzewa te są niezwykle istotne dla Starego Miasta, a ich 

usuwanie powinno być ostatecznością.  

 

Nasadzenia zastępcze nowych małych drzew w liczbie podobnej do liczby wyciętych drzew 

nie są wystarczające. Nowe nieduże drzewa, sadzone nawet w znacznej liczbie, przez wiele 

lat nie zrekompensują walorów usuwanych dużych kilkudziesięcioletnich czy starszych drzew 

(na przykład: jedno duże drzewo wytwarza tyle tlenu ile kilkadziesiąt małych drzew, małe 

drzewa w małym zakresie chronią przed słońcem i w małym zakresie są naturalnymi 

klimatyzatorami). 

 

Tymczasem z ostatnich przekazów wynika, że leszczyny tureckie zostaną niestety usunięte. 

Drzewa te powinny być jednakże zachowane w jak największym możliwym zakresie, nawet 

kosztem modyfikacji pierwotnych zamierzeń inwestycyjnych. 

 

Pytania 

 

Zwracam się zatem z prośbą o odpowiedź na następujące pytania: 

 

1) jaka jest sytuacja leszczyn tureckich przy ulicy 27 Grudnia, w tym jakie działania są 

podejmowane obecnie w celu zachowania i rewaloryzacji tych drzew, 

 

2) jakie jest stanowisko ekspertów, doradzających władzom Miasta Poznania w sprawach 

klimatu i środowiska, w odniesieniu do leszczyn tureckich przy ulicy 27 Grudnia, 

 

3) czy i w jaki sposób zostały zrealizowane dyspozycje zawarte w dokumencie miejskim pod 

nazwą „Wytyczne do projektowania, ochrony i pielęgnacji zieleni przyulicznej” 

opracowanym w 2019 roku, w odniesieniu do leszczyn tureckich przy ulicy 27 Grudnia, 

 

4) jaka będzie przyszłość leszczyn tureckich przy ulicy 27 Grudnia, w tym jakie działania 

będą podejmowane w przyszłości w celu zachowania i rewaloryzacji tych drzew. 

 

(-) Andrzej Rataj 


